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Protokół  nr XI/2015 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 30 czerwca  2015 r. 

w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 12:00 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
13-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Adam Kopis 
- Sekretarz Gminy                 -  Małgorzata Gąszczak 
- Skarbnik Gminy  -  Alina Brząkała      
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Barbara Kulak  
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji dotycząca bezpieczeństwa publicznego na 

terenie Gminy Łęka Opatowska – ruch drogowy. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2015-

2022, 
3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Kępińskiego w 

2015 r., 
4) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru zlokalizowanego w rejonie miejscowości Piaski, 
5) uchwalenia Regulaminu nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Łęka 

Opatowska”, 
6) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zabytkami na lata 2015-2018 dla 

Gminy Łęka Opatowska.  
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad XI Sesji Rady Gminy. 
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Głos zabrał Radny Zalewski, który poprosił o wprowadzenie sprawozdania z ostatniego 
posiedzenia SP ZOZ. Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, iż będzie można 
sprawozdanie omówić w punkcie 10 -  wolne wnioski i informacje. 

 
Wobec braku pytań i uwag poddano pod głosowanie  porządek obrad „Za” przyjęciem  

porządku obrad głosowało 13-stu radnych jednogłośnie.   

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  X sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu 
lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

W tym momencie o godz. 12.05 wszedł na salę posiedzeń radny Adamski.  

Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 14-stu radnych jednogłośnie 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił działania w okresie międzysesyjnym, 
które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 

od 10.06.2015 r. do 30.06. 2015 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Głos zabrał Radny Powiatowy D. Gąszczak, który sprostował informację z prasy odnośnie 
długości budowanego chodnika  przy drodze powiatowej na Bruku: „Planowana jest budowa 
chodnika od drogi krajowej nr 11 do skrzyżowania koło sklepu żelaznego nie do 
Przedsiębiorstwa REM. Na chwilę obecną jeszcze nie wiadomo w 100 % jaki będzie koszt 
tego chodnika i czy ten chodnik będzie w całości wykonany w tym roku. Jest projekt na 
całość ale jeżeli nie będzie wykonany w tym roku to będzie na pewno wykonany w przyszłym 
roku.  
Jeśli mowa o drodze - nakładce w Kuźnicy to również chciałem sprostować informacje z 
prasy ta droga będzie wykonana od mostu na Pomiance w Kuźnicy Słupskiej w kierunku 
Lipia do skrzyżowania. Nakładka będzie wykonana prawdopodobnie w sierpniu a chodnik na 
chwilę  obecną jeszcze nie wiadomo dokładnie kiedy i jakie będą koszty przetargu.  

Kolega Radny z Biadaszek prosił o równiarkę w kierunku Kuźnicy Skakawskiej. Sprawa jest 
zgłoszona nie wiem w jakim czasie zostanie załatwiona ale chciałbym żeby zdążyli przed 
żniwami.  

Pamiętam o nie wyciętych drzewach w Siemianicach na ulicy Chróścińskiej oraz w Łęce 
Opatowskiej na Akacjowej. Na Biadaszkach nie będzie  równiarki ponieważ w przyszłym roku 
ma być budowana nowa droga Opatów-Donaborów”.  

 
Wobec braku pytań co do wystąpienia Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł  
do następnego punktu porządku obrad.  
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Ad. 6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji dotycząca bezpieczeństwa 
publicznego na terenie Gminy Łęka Opatowska – ruch drogowy. 

 
Głos zabrał Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Pan Robert Ciesielski, który 
przedstawił informację dotycząca bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Łęka 
Opatowska – ruch drogowy, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Jako  kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który podziękował Panu Komendantowi za współpracę 
oraz za wsparcie pismem  dot. prośby o przebudowę i modernizację skrzyżowania w 
Opatowie w kierunku Wieruszowa jak i Kępna.  
 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do następnego punktu 
porządku obrad.  

  
Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) Nr XI/34/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 
2015 rok  
  
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany budżetu Gminy Łęka Opatowska, które 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu, który przedstawił 

pozytywną opinię z ostatniego posiedzenia komisji w sprawie w/w uchwały. 

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XI/34/2015 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok  
 
2) Nr XI/35/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 
Opatowska na lata 2015-2022, 
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która powiedziała, iż zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych jest taki wymóg, że prognoza musi być zmieniona minimum wtedy kiedy są 
zmiany w przedsięwzięciach. W związku z zakończeniem półrocza i okresem 
sprawozdawczym aby była spójność WPF z budżetem i jego zmianami od stycznia 2015 r. 
jest propozycja dzisiejszej uchwały. 
 
 Następnie Skarbnik Gminy omówiła zmiany WPF, które stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „W kontekście Ośrodka Zdrowia na tę 
chwilę pewne rzeczy są w trakcie realizacji. W projekcie na wykonanie modernizacji tego 
budynku mieszkalnego na ośrodek zdrowia w Opatowie było np. podane ogrzewanie 
olejowe, należy więc dokumentację uaktualnić i zmienić niektóre kwestie, które od strony 
ekonomicznej na chwilę obecną nie są do przyjęcia. Dlatego dzisiaj oto wnioskujemy  aby 
umieścić tą inwestycję w WPF i w sierpniowej sesji poinformować o konkretach jeśli do tego 
czasu oczywiście wszystkie kwestie po przetargu zostaną sformalizowane”.  
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Idąc dalej głos zabrała Skarbnik Gminy, która dopowiedziała: „Iż w WPF jest ważny wskaźnik 
indywidualnej spłaty zadłużenia. Nasz ustalono na 8,46 dopuszczalny jest 13,25 także 
rozpiętość jest znaczna i bezpieczna”.  
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XI/35/2015 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2015-2022, 
 
3) Nr XI/36/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Kępińskiego w 2015 r., 
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która powiedziała: „Iż zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych możemy współpracować  z innymi jednostkami samorządu terytorialnego jak 
właśnie z powiatem i między sobą udzielać sobie dotacji i koniecznie to musi być w formie 
uchwały oraz ujęte w uchwale w sprawie zmian budżetu gminy. Przed chwilą podjęto 
uchwałę o zmianach budżetu, gdzie była ujęta kwota 72 tyś. zł. na dotację dla Powiatu.  
Powiat musi rozliczyć się z tych pieniędzy. Jest taki zapis w uchwale: „szczegółowe warunki 
udzielenia dotacji  gdzie opisane są informacje: jaki termin, kwota itd. Udzielenie dotacji 
spowoduje większy zakres działań, ta inwestycja zwiększy bezpieczeństwo naszych 
mieszkańców”.  
 
Jako kolejny głos zabrał Radny Adamski, który powiedział: „Przed chwilą usłyszeliśmy, że ten 
chodnik na bruku może być w tym roku robiony lub w przyszłym roku. Czy my w tych 
uzgodnieniach mamy zapisane, że będziemy płacić po zakończeniu prac, które będą 
wykonane przez powiat czy wcześniej. Bo ostatnio wzięliśmy pożyczkę z banku a inwestycja 
nie doszła do skutku”.  
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała: „Forma dotacji jest w momencie kiedy przychodzi płatność 
dla firmy. Powiat określi w którym momencie ogłosi przetarg, jest podpisanie umowy, określa 
wykonawcy termin do realizacji i w tym momencie my musimy przekazać pieniądze to jest 
dotacja celowa więc powiat z niej musi się rozliczyć i zakres który będzie w porozumieniu na 
podstawie tej uchwały gdzie będzie określona ilość metrów długości  jak i szerokości i powiat 
musi się z tego wywiązać. Jeżeli powiat się nie wywiąże to skutkuje to zwrotem dotacji bo nie 
wykonał zadania zgodnie z ustaleniami. To nie jest tak, że powiat płaci z własnych pieniędzy 
a my jako gmina zwracamy. My dajemy środki na realizację tego zadania”.     
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział; „Odnośnie chodnika to nie wiadomo  
czy będzie skończony w tym roku czy w przyszłym lecz nakładka ma być wykonana do 
końca sierpnia a całość inwestycji wynosi około 200 tyś. zł.. kwestia rozbicia tej dotacji 
celowej jest kwestią rozliczenia Starostwa Powiatowego jako głównego inwestora. My tylko 
przekazujemy z terenu gminy dotacje na te zadanie, które jest w tym porozumieniu zawarte”. 
  
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XI/36/2015 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Kępińskiego w 2015 r. 
 
4) Nr XI/37/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zlokalizowanego w rejonie 
miejscowości Piaski 
 
Głos zabrał  Urbanista – Piotr Urlich  z Łasku, który powiedział: „Iż Rada Gminy może z 
własnej inicjatywy lub na wniosek Wójta zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym  
rozpocząć procedurę uchwalania planu miejscowego. Plan miejscowy jest to takie narzędzie 
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za pomocą którego radni jakby mogą utrzymać ład przestrzenny, uporządkować zabudowę 
nie czekając na wystąpienia mieszkańców na decyzje o warunkach zabudowy. Odnośnie 
decyzji o warunkach zabudowy tak się prawo rozciągło, że przy niektórych odwołaniach to 
nawet władze samorządowe nie będą mogły zgodnie z prawem wydać decyzji bo sprawę 
jakby przerzuci się na Samorządowe Kolegium Odwoławcze albo na Wojewódzki Sąd 
Administracyjny i ta decyzja może być niezgodna z oczekiwaniami mieszkańców i władz 
gminy. Decyzje o warunkach zabudowy wprowadzają haos przestrzenny, ciężko jest 
cokolwiek zaplanować w gminie żeby infrastruktura techniczna była w pewien sposób 
zaplanowana, żeby mieszkańcy budowali się przy tej infrastrukturze a nie co chwilę gdzieś 
ktoś nagle sprzedaje działki i ta zabudowa się pojawia i jest rozproszona a później gmina ma 
problem bo ani drogi zrobić ani oświetlenia bo jest za dużo potrzeb. Jest właśnie takie 
narzędzie co ustawodawca jakby zmusza gminy – jednak zmusić nie może bo nie przekazuje 
finansów z budżetu państwa na uchwalanie planów. Przy decyzjach jest bardzo haotyczna 
zabudowa i dobrym rozwiązaniem jest zrobić Miejscowy Plan Zagospodarowania 
Przestrzennego. Ale żeby wydać taki plan to Rada musi podjąć uchwałę inicjującą o 
przystąpieniu do planu. Następnie po przyjęciu tej uchwały przekazuje się włodarzom gminy 
Panu Wójtowi, który musi zgodnie z ustawą o planowaniu zrobić całą procedurę. Ta  
procedura jest bardzo uciążliwa, bardzo długa gdyż  jest to związane z dialogiem rozmową 
ze społeczeństwem. Na początku będą rozsyłane ogłoszenia i każdy będzie mógł złożyć 
wniosek do planu. Dalej będą rozpatrzane te wnioski. Następnie wyłożony będzie taki projekt 
planu, będzie dyskusja publiczna jest to długa droga ale jest rozmowa ze społeczeństwem i 
to prawo miejscowe, które się uchwali jest zgodne z oczekiwaniami społeczeństwa. Tutaj jest 
propozycja, żeby przystąpić do niniejszego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru położonego w rejonie miejscowości Piaski. Propozycją załącznika graficznego do 
uchwały przy sporządzeniu planu jest to, iż nie można wejść poza obszar tych granic co jest 
oznaczone grubszą kreską. Jeżeli wpłynie wniosek od sąsiada naprzeciwko przy drodze czy 
przy sąsiedztwie tej kreski nie można już opracować planu tylko trzeba zmienić uchwałę i 
procedurę od początku ruszyć. Jest to teren ograniczony liniami i tylko plan będzie 
sporządzony dla tych działek, które są objęte w tym obszarze. My dzisiaj wskazujemy tylko 
obszar”.  
 
Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który dopowiedział: „Iż uchwała ta jest 
odpowiedzią na wniosek i apel mieszkańców Piasek”.  
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XI/37/2015 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru zlokalizowanego w rejonie miejscowości Piaski, 
 
5) Nr XI/38/2015 w sprawie uchwalenia Regulaminu nadania tytułu „Honorowy 
Obywatel Gminy Łęka Opatowska”, 
 
Głos zabrała Sekretarz Gminy, która powiedziała: „Nadawanie tytułu honorowy obywatel 
gminy należy do Rady Gminy. Aby rozpocząć taką procedurę należy ustalić najpierw normy, 
procedury reguły nadawania tego tytułu rozpoczynając poprzez wskazanie tego podmiotu do 
którego mogą składać wniosek poprzez procedurę opiniującą oraz na końcu podjęcie 
uchwały o nadaniu tytułu. Projekt uchwały dostali Państwo Radni już dużo wcześniej jednak 
po analizie orzecznictwa w tym zakresie ta uchwała została na moją prośbę na jednej z 
poprzednich sesji wycofana  i po ponownym przeanalizowaniu z Panią Mecenas zostały 
dokonane poprawki i naniesiono zmiany w tej uchwale o czym Państwa informowano na 
poprzedniej komisji. Odchodzimy zupełnie w tej uchwale od powoływania kapituły tym 
bardziej że propozycja składu kapituły były to osoby spoza Rady.  
Linia orzecznictwa wskazuje, że Wojewoda uchyla uchwały w których Rady Gminy mówią o 
powołaniu odrębnego nowego organu gdyż nie mają do tego uprawnień. Dlatego zostały 
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wprowadzone zmiany. W uchwale wskazujemy podmioty, które mogą składać wniosek, jest 
mowa o insygniach, które ta osoba uhonorowana otrzymuje czyli akt nadania tytułu, 
statuetkę gratulacyjną, legitymację zostaje również wpisana do księgi honorowych obywateli 
oraz opisano procedurę wręczania tych odznaczeń, insygnii itd. Przyjęcie uchwały pozwoli 
nam na dalsze procedowanie w tym zakresie i rozstrzyganie wniosków, które wpłynęły lub 
wpłyną o nadanie konkretnym osobom tytułu honorowy obywatel Gminy Łęka Opatowska”. 
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XI/38/2015 w sprawie uchwalenia 
Regulaminu nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Łęka Opatowska”, 
 
6) Nr XI/39/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad zabytkami na lata 
2015-2018 dla Gminy Łęka Opatowska  
 
Głos zabrał pracownik UG – Łukasz Jędrasiak, który powiedział: „Zgodnie z ustawą o 
samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 w zakresie zadań własnych Gmina realizuje 
sprawy dot. ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. Obowiązek sporządzania programów 
nakłada na gminę art. 87 ustawy z dnia 23.07.2000 r. o ochronie zabytków i opiece nad 
zabytkami. Wielkopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków w Poznaniu pismem z dnia 
06.05.2015 r. pozytywnie zaopiniował Gminny Program Opieki nad zabytkami na lata 2015-
2018 dla Gminy Łęka Opatowska. Program już został omówiony na posiedzeniu komisji. 
Każda gmina musi mieć taki program obejmujący 4 lata i przedkładać sprawozdania na sesji 
raz w roku”.  
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział iż: „Program ten wykonywała dla nas 
firma zewnętrzna na kwotę 3,5 tyś. zł. w porównaniu do innych gmin wiem, że płacili dużo 
więcej za wykonanie tegoż projektu”.     
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XI/39/2015 w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Opieki nad zabytkami na lata 2015-2018 dla Gminy Łęka 
Opatowska  
 
Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 10. Wolne wnioski i informacje 

Głos zabrał członek Rady Społecznej SP ZOZ w Kępnie – L. Zalewski, który przedstawił  
sprawozdanie z ostatniego posiedzenia Rady Społecznej SP ZOZ w Kępnie kadencji 2010-
2015 z dnia 28.05.2015 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Jako kolejny głos zabrał Radny Rogalewski, który powiedział: „To co usłyszałem od 
poprzednika to są suche dane czyli ile pacjentów obsłużonych przez oddział i przebadanych, 
dla mnie jako mieszkańca gminy jest ważna podstawowa rzecz parę lat temu oddano SOR, 
co zrobiono aby zwiększyć bezpieczeństwo czyli udzielać jak najszybciej pomoc. O tym nie 
było ani słowa a powiem otwarcie bardzo się zastanawiam nad działalnością SOR-u 
ponieważ sam doświadczyłem dwóch zdarzeń, które nie powinny mieć miejsca. I to powiem 
otwarcie jeśli na SOR udaje się osoba chora i okazuje się, że Pan Doktor na dyżurze nie 
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może udzielić pomocy bo urządzenie się zepsuło i nie działa proszę się udać do pogotowia 
ratunkowego. Drugie – przebywa się na SORZE, czeka się cały dzień i pyta się czy żyje czy 
nie a powinno się spytać czy ktoś z Państwa ma jakieś potrzeby może coś do picia a może 
jest komuś za zimno? Z tego wszystkiego cieszy mnie jedno, że zakupiony zostanie 
samochód i ten samochód jest niezbędny. To co jest oferowane na dzień dzisiejszy to 
uważam za niewystarczające. Nie wyobrażam sobie, żeby na oddziale SOR nie było można 
udzielić podstawowej opieki i nie ma podstawowego urządzenia do badania ucha bo się 
zepsuło. To są fakty i jest to dla mnie nie zrozumiałe. Ja myślałem, że nad tym lekarze 
dyskutują na posiedzeniach aby zwiększyć tę opiekę w wykrywalności pewnych chorób. Ale 
ja tu słyszałem same statystyki odnośnie ile czego było i ile jest. Zakupienie dodatkowego 
sprzętu cieszy. Ale to co dzieje się na oddziale co dyrekcja szpitala robi żeby zwiększyć te 
bezpieczeństwo tego chorego, który się uda do SOR-u o tym nie było mowy”.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Zalewski, który odpowiedział: „Panie Radny Rogalewski 
Pana uwagi są jakby nieosadzone w realiach. Ja nie jestem w formie obrony oddziału i 
szpitala lecz stoję z boku. W tej chwili nie pracuję w szpitalu ale jeżeli na tym SORZE  
zdarzają się jakieś pewne nieprawidłowości a na pewno się zdarzają i o tym była mowa, 
zresztą nie czas i miejsce aby o tym rozmawiać. Ale jeżeli było przyjęte 9 tyś. osób cóż 
innego jak  złożyć skargę. Ile było skarg na szpital i SOR w tym roku – tylko 4. Jest faktem 
wbrew temu co Pan Rogalewski opowiada – dwa przypadki jakie Pan spotkał. Jeżeli dzieje 
się coś niedobrego należy się udać do Dyrekcji i zgłosić. Skarg jest mało co nie znaczy, że 
wszyscy stamtąd wychodzą zadowoleni zwłaszcza w sytuacji gdzie na tym SORZE 
przychodzą osoby, które nie powinny przychodzić bo albo powinni się zgłosić do swojego 
lekarza w godzinach przyjęć albo powinni się zgłosić do pomocy nocnej i świątecznej. I 
wtedy robi się tłok jest kilkanaście osób, są bardziej chorzy i mniej chorzy. Pewną segregację 
należy dokonać, bardziej chorzy są przyjmowani w kolejności a ci mniej czekają. Ja też się 
powtarzam, miałem okazję osobiście korzystać z SOR-u w najlepszym szpitalu we 
Wrocławiu i czekałem kilkanaście godzin i zgodziłem się z tym bo uważałem, że moja 
sytuacja pozwala na to czekanie. Stale przychodziły osoby, które były w gorszej sytuacji 
które były brane do dalszej diagnozy i kolejka była omijana. To trzeba obserwować dzień po 
dniu co tam się dzieje nie wejść na dwie trzy godziny. Możliwości diagnostyczne są takie 
jakie są. Nie ma powodów do narzekania. Szpital w Kępnie, uważam, funkcjonuje bardzo 
dobrze, proszę się rozejrzeć jak są szpitale pozadłużane chociażby u sąsiadów. Nasz  szpital 
się cały czas rozwija. Trzeba być ślepym, żeby tego nie widzieć. Każdy, który mało przebywa 
w tym szpitalu widzi że ten szpital zmienił się radykalnie. To były kiedyś cztery skromne 
oddziały – pracowałem tam ponad 20 lat, teraz zrobiła się taka mała klinika. To nie znaczy że 
wszystko jest idealne – to są tylko ludzie, poszczególni lekarze, pielęgniarki. Ktoś może ze 
zmęczenia, zdenerwowania odfuknąć, nie ma ideałów nie można wprowadzać takiej 
atmosfery że coś dzieje się strasznego w tym szpitalu. Ten szpital funkcjonuje, rozwija się i ja 
przytoczyłem fakty i dane no bo co będę przytaczał o poszczególnych przypadkach chorób ja 
tam nie bywam. Sprawozdanie jest takie jakie jest, Rada SP ZOZ to nie jest gremium 
lekarskie. Jestem tam jedynym lekarzem. Tam w tej radzie są wójtowie, przedstawiciele 
innych gmin i czysto nastawieni krytycznie to nie jest sielanka. Tam padają konkretne zarzuty 
zgłaszane przez taką czy inną sytuację. Każda skarga jest przyjmowana i analizowana. I tak 
trzeba na to spojrzeć. Przedstawiłem sprawozdanie to co się działo w szpitalu jak i w 
poradniach w 2014 roku”.  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział; „Iż w wolnych głosach i wnioskach 
atmosfera się nieco podniosła. Ja jako Wójt Gminy chciałem podziękować Panu Radnemu 
za tę społeczną pracę w Radzie Społecznej SP ZOZ w Kępnie. Zgodzę się w 100% również 
z tym, że szpital w Kępnie radykalnie się zmienił i cały czas się rozwija. Wspomniał Pan w 
kontekście zarzutów Radnego Rogalewskiego odnośnie pacjentów załatwianych na SORZE 
myśląc i dyskutując w różnych parametrach rzeczywiście te słowa, które przed chwileczką  
padły z Pana słów troszeczkę z poddenerwowaniem mówią o tym, że dzieje się na tyle 
dobrze, że jak gdyby pewne rzeczy nie mogą obrazować na całość. Jednak mówię to przez 
pryzmat pacjentów, którzy też z SOR-u korzystali, w kwestii niewiedzy mieszkańców być 
może udałoby się zorganizować pewien regulamin dla pacjentów, którzy poruszają się od tej 
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wieczorynki do pogotowia itd. o co Pana Radnego proszę i wnioskuję. To co Pan przed 
chwileczką podkreślał też w rozmowie z Wójtami ten temat był poruszany i wiem, że na tej 
Radzie Społecznej SP ZOZ to nie jest sielska dyskusja bo tam się rozmawia o konkretach i 
zarzutach, które są stawiane. Prawdą jest to co Pan podkreślił i zaznaczył. Rzeczywiście jeśli 
mieszkańcy naszej gminy  tak jak tutaj Szanowny Radny sugestywnie pewne zarzuty 
postawił w takich momentach należy skorzystać z książki skarg i zażaleń czyli bezpośrednio 
do osoby w danej chwili odpowiedzialnej ale też ludzie znajdujący się w danej sytuacji w 
trudnej sytuacji, kiedy chodzi o ratowanie życia nie  do końca stać ich na pójście do 
Dyrektora czy kogokolwiek innego. Jako Wójt Szanowny Panie Radny wnioskuję o wzięcie 
jak gdyby tego pod uwagę i przedstawienie sprawy dalej jako kwestię jakiś uwarunkowań, 
unormowań, które wiążą się z przyszłością funkcjonowania i lepszego odbioru tego co jest”. 

 Idąc dalej, Wójt Gminy przekazał: „Iż trwa nabór na kandydatów na ławników na kadencję 
2016-2019. Termin zgłaszania kandydatów był podany wcześniej na stronie internetowej. 
Dziś mija termin do godziny 15.30. Prezes Sądu Okręgowego w Kaliszu pismem z dnia 
22.05.2015 poinformował, iż Kolegium Sądu Okręgowego ustaliło liczbę ławników 
wybieranych przez Radę Gminy Łęka Opatowska jest to jeden ławnik. Rada Gminy wybory 
ławnika musi przeprowadzić najpóźniej w październiku. Natomiast przed przystąpieniem do 
wyboru Rada Gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji Rady Gminy swoją opinię o 
zgłoszonych kandydatach. Taki zespół proponuje powołać na sesji sierpniowej ponieważ 
okres wakacyjny przed nami. Mogę dodać, że na ten moment zgłoszono jednego 
kandydata”.  

Następnie Wójt  Gminy poinformował, iż trwają prace przy budynku gospodarczym obok 
boiska sportowego za szkołą podstawową w Łęce Opatowskiej. Prace mają na celu 
zagospodarowanie tego budynku na dwa garaże. Jeden to będzie dla Policji drugi na tę 
chwilę będzie przeznaczony na magazyn na pelet, który związany jest ze zmianą ogrzewania 
w Szkole Podstawowej w Łęce Opatowskiej.  

Idąc dalej Wójt Gminy przekazał: „Trafi do Państwa biuletyn, w którym jest podany 
harmonogram odbioru odpadów tylko na miesiąc lipiec. Harmonogram na całe półrocze 
mieszkańcy otrzymają wraz z pierwszym odbiorem odpadów lub  jeśli będzie taka potrzeba 
to do góry na stoliku również te informacje będą wyłożone. Natomiast w najbliższym 
biuletynie który wyjdzie w miesiącu wrześniu te daty przybliżymy. Nie ukrywam na stronie 
Gminy Łęka Opatowska także informacje będą zamieszczone. Bardzo proszę o przekazanie 
informacji dalej. Zachęcam również do zarejestrowania się na bramce sms Urzędu Gminy, 
gdzie wszelkie informacje są rozsyłane”.  

Następnie Wójt Gminy powiedział: „Iż w miesiącu 5,6,7 sierpień w miejscowości Opatów 
dzięki współpracy Pani Dyrektor Gimnazjum będzie gościła ekipa wolontariuszy pewnej 
fundacji z Łodzi, którzy będą w tych dniach prowadzić zajęcia dla wszystkich chętnych dzieci. 
Wiek od 3 do 16 lat. Te zajęcia będą odbywać się na boisku w godzinach od 10 do 17. Jest 
to novum. Sam osobiście jestem ciekaw czy to się sprawdzi. My ze swej strony pokrywamy 
jeden ciepły posiłek dla 25 -  wolontariuszy. W połowie są to wolontariusze spoza Europy. 
Akcja będzie rozplakatowana. Z naszej strony będzie zorganizowany dowóz autobusem 
każdy dzień z innej miejscowości. Pierwszego dnia – Łęka Opatowska, drugiego dnia – 
Siemianice, trzeciego dnia – Trzebień. Oprócz tego rodzice mogą przywieźć dziecko w 
swoim zakresie w ciągu trzech dni”. 

Idąc dalej Wójt Gminy serdecznie podziękował Pani Sołtys z Siemianic za konkretną 
współpracę w kwestii  drogowej.  

Następnie głos zabrał Radny Adamski, który podziękował w imieniu mieszkańców Opatowa a 
konkretnie osiedla za zamontowanie lamp. Powiedział: „ Pierwszy wniosek był składany 6 lat 
temu. Mam nadzieję, że kolejna miejscowość tj. Granice też się doczeka bo tam minie 
prawdopodobnie 10 rocznica od wnioskowania”.  
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Idąc dalej Przewodniczący Rady spytał Wójta o wywóz śmieci odnośnie problemu 
szczególnie osób starszych z workami na śmieci czy to się po przetargu zmieni czy będzie 
jakaś możliwość wydzierżawienia od tej firmy koszy czy tak pozostanie na stale w formie 
worków? 

Wójt Gminy odpowiedział: „Zgodnie z Pana sugestią na posiedzeniu komisji podpisując 
umowę z firmą Pana Wencla zaznaczyłem, jedną rzecz niezmiernie ważną, Pan Wencel też 
jest zainteresowany bo padła z Państwa Radnych sugestia, że prosicie o spotkanie i 
rozmowę w sprawie wywozu śmieci. Pan Przewodniczący wywołał istotną kwestię a 
mianowicie to, że ten sam dotychczasowy odbiorca, który nam się nie zmienia pod 
względem odbioru tych śmieci ale też pod względem ekonomicznym. Nie ukrywam w 
przetargu było rozgraniczenie między jedną a drugą firmą w  kwocie rzędu 260 tyś. zł. 
Dlatego cieszę się, że ten temat w jakimś stopniu ze znaczącą korzyścią udało się załatwić. 
Te rozgraniczenia spowodowałyby, że cena śmieci na terenie Gminy Łęka Opatowska 
diametralnie wzrosłaby. Wiecie Państwo doskonale jak wygląda sytuacja w sąsiednich 
gminach po przetargach. W większości gmin ceny śmieci wzrosły. Pan Przewodniczący 
wywołał kwestię, którą trzeba rozstrzygnąć Wszyscy doskonale wiedzą  jak wygląda odbiór 
tych śmieci segregowanych. Myślę, że sprawa kubłów czy w dzierżawie czy do nabycia na 
pewno na najbliższym posiedzeniu komisji wspólnej będzie ustalona z tym Panem, który 
wygrał przetarg. Worki gmina posiada, natomiast kwestia tego jakich worków używają 
mieszkańcy to doskonale widać że nie wszyscy stosują te co powinni i nie wszyscy 
segregują tak jak to być powinno co będzie również na komisji omówione. Zestawienie tych 
stawek i to jak to się skończyło obliguje mieszkańców, aby w odpowiedni sposób do tego 
podejść. Natomiast co do samych mieszkańców odnośnie osób starszych to kwestię 
załatwienia tej sprawy postaramy się inaczej rozwiązać”.  

Następnie Radny Zalewski spytał: „Czy częstotliwość wywozu jest taka sama i czy sprawa 
dużych kontenerów na wioskach jest wstrzymana?”  

Wójt Gminy odpowiedział: „Częstotliwość wywozu jest taka sama w okresie letnim do końca 
września, jest dwa razy w miesiącu. Natomiast suche w zależności od tego systemu co 
żeśmy wcześniej przyjęli. Jakiekolwiek zmiany regulaminowe muszą iść w parze z 
akceptacją SANEPIDU. Myślę, że na tą chwilę te podwójne wywożenie w okresach letnich 
odpadów zmieszanych na tę chwilę powinno wystarczyć. Chyba, że Państwo twierdzą 
inaczej i do tego będziemy dokładać to na najbliższym posiedzeniu komisji będziemy to 
omawiać.  Jeśli chodzi o duże pojemniki wszystko zostaje tak jak jest, nic się nie zmieniło”. 

Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy jak i Wójt Gminy życzyli miłego i udanego 
wypoczynku letniego.  

Następnie Wójt Gminy zaprosił w imieniu organizatorów na kolejny Turniej Piłki Nożnej w 
Rakowie, który odbędzie się 05 lipca br.  na Festyn Rekreacyjno-sportowy w Piaskach w dniu 
12 lipca  br. oraz   Dni Gminy Łęka Opatowska w dniach 18 i 19 lipca br. w Siemianicach.   

 Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad.11 . Zakończenie obrad XI Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 14:12 zamknął 
obrady XI sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

 

Protokółowała:        Przewodniczący Rady 

/-/Renata Woźnica                     /-/Michał Jerczyński 


